
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Zdzis³awa Pupê

na 62. posiedzeniu Senatu
w dniu 12 sierpnia 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Sprawa przyznawania i refundacji œrodków medycznych przez NFZ od d³u¿szego czasu budzi wiele

emocji oraz powoduje ró¿nice zdañ i pogl¹dów. Ograniczenia co do mo¿liwoœci zaopatrywania osób nie-
pe³nosprawnych w wyroby medyczne dotknê³y w ostatnich miesi¹cach w sposób szczególny oczeku-
j¹cych na realizacjê zleceñ pacjentów województwa podkarpackiego.

Osoby niepe³nosprawne sygnalizuj¹, ¿e od kwietnia 2010 r. NFZ drastycznie ograniczy³ iloœæ realizo-
wanych zleceñ na przedmioty ortopedyczne. Wed³ug informacji uzyskanych w NFZ Oddzia³ Podkarpac-
ki w Rzeszowie, czas oczekiwania pacjentów, w szczególnoœci ze schorzeniami sta³ymi, na realizacjê
zleceñ wynosi niekiedy ponad 6 miesiêcy. Osoby niepe³nosprawne, czêsto z bardzo ciê¿kimi urazami or-
topedycznymi, s¹ nara¿one na d³ugie oczekiwanie. Sytuacja ta nie tylko czêsto doprowadza do pogor-
szenia stanu ich zdrowia, ale przede wszystkim w znacznym stopniu utrudnia opiekê nad nimi
i pogarsza ich komfort ¿ycia. Dodatkowo brak refundacji sprzêtu przez NFZ uniemo¿liwia pozosta³¹ re-
fundacjê ze œrodków PFRON, które corocznie s¹ ograniczane.

Nadmieniæ nale¿y, i¿ osoby niepe³nosprawne z województwa podkarpackiego to osoby o bardzo nis-
kim statusie materialnym. Niekiedy utrzymuj¹ siê tylko z zasi³ku.

Wed³ug uzyskanych informacji w czêœci województw naszego kraju wnioski o sprzêt ortopedyczny rea-
lizowane s¹ na bie¿¹co b¹dŸ okres oczekiwania jest znacznie krótszy ni¿ w województwie podkarpackim.

Zwracam siê wiêc do Pani Minister z proœb¹ o wnikliw¹ analizê przedstawionej sytuacji oraz udziele-
nie szczegó³owych informacji na temat sposobu ustalania wysokoœci œrodków przeznaczanych przez
NFZ w poszczególnych województwach na zaopatrzenie w wyroby medyczne.

Zdzis³aw Pupa




